
Folketingets Sundhedsudvalg har den 16. februar 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 376 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 376:
”Ministeren bedes redegøre for, hvilke praktiske og tekniske problemer, der 
kan føre til, at det kan tage flere dage at overdrage patientjournaler fra et pri-
vat sygehus, der er gået fallit til regionerne, sådan at de kan sikre den videre 
behandling af patienterne.” 

Svar:
Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har jeg indhentet en udtalelse fra 
Sundhedsstyrelsen. Det fremgår heraf, at de praktiske problemer i relation til 
det beskrevne forløb bestod i, at konkursboet Vejlefjord Børneneurocenter ikke 
havde personale, der kunne betjene det pc-baserede patientjournalsystem og 
fremfinde de maskinskrevne patientjournaler og heller ikke kunne honorere en 
medarbejder for dette arbejde. Dette blev imidlertid løst ved, at en sekretær, 
der var ansat på Vejlefjord Neurocenter, stillede sig til rådighed med hensyn til 
at udskrive og sortere de relevante patientjournaler.

Sundhedsstyrelsen har endvidere oplyst, at de ikke er bekendt med, at konkre-
te patientbehandlinger skulle være blevet berørt af den beskrevne udleve-
ringsproces.

På baggrund af Sundhedsstyrelsens oplysninger, er det min opfattelse, at sa-
gen er blevet håndteret på tilfredsstillende vis.

Med venlig hilsen
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